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Memorandum van Jeugdraad Essen 

Kies voor de toekomst, kies voor jeugd!  

Opgemaakt in Essen, juni 2018 
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   Inleiding 
Op 14 oktober 2018 vinden de eerstvolgende gemeenteraadsverkiezingen plaats. De                   
politieke partijen beginnen stilaan hun partijprogramma’s samen te stellen. Jeugdraad                   
Essen heeft ook niet stil gezeten wat de verkiezingen betreft. Wij vonden dit een ideaal                             
moment om jongeren te bevragen over hoe zij de gemeente ervaren.  

Op de algemene vergaderingen van de jeugdraad gingen we ermee aan de slag:  

● 17 mei 2017 bij KLJ Hoek stelden we de rol van de jeugdraad in vraag en deden we                                   
een oproep voor een werkgroep n.a.v. de gemeenteraadsverkiezingen.  

● 18 oktober 2017 bij chiro Onze-Lieve-Vrouw in het jeugdheem werd Lomap                     
gelanceerd en gedemonstreerd. 

● 13 december 2017 bij scouts en Gidsen Heikant werkten we met praattafels rond                         
jeugdruimte, GAS-wetgeving en vroegen we wat er ontbreekt in Essen.  

● 21 februari 2018 bij chiro Joho speelden we het Debattle spel. 

We lanceerden de facebookgroep ‘ge zijt Essense jeugd als…’ waarop jongeren hun                       
mening konden geven en probeerden Lomap te lanceren (zie bijlage).   

Als sluitstuk, voor het schrijven van ons memorandum, nodigden we alle politieke                       
partijen uit op de algemene vergadering van woensdag 18 april. CD&V, Sp.a en                         
N-VA/PLE waren aanwezig. Vlaams Belang en Open VLD lieten verstek.  

De resultaten van ons onderzoek worden gebundeld in dit memorandum. Er worden                       
aanbevelingen gedaan naar alle politieke partijen die opkomen voor de                   
gemeenteraadsverkiezingen in oktober. Op die manier kunnen zij in hun                   
verkiezingsprogramma en in het toekomstige beleid rekening houden met de wensen                     
en verwachtingen van de jeugdraad. 
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Aanbeveling 1:  Jeugdwerk 
voor allen  

Jeugdwerk ondersteunen bij het toegankelijker maken voor 
kansengroepen: armen, nieuwkomers, andersvaliden, ….  

Essen mag trots zijn op het aanbod van jeugdverenigingen. Er zijn tien verschillende                         
jeugdbewegingen en nog een heel aanbod aan diverse jeugdverenigingen. Al die                     
verschillende verenigingen hebben hun eigen werking waarbij hoofdzakelijk jongeren die                   
werking runnen.  

Jeugdverenigingen werken op hun eigen houtje hard aan een diverse samenstelling van                       
hun vereniging. Het is echter geen onbekend feit dat deelnemen aan een vereniging ook                           
geld kost. Zo heb je lidgelden, kampen, uniformen, … Dit kan een van de vele drempels                               
zijn voor kansengroepen.  

Sommige Essense jeugdverenigingen hebben al een aantal initiatieven om de kosten te                       
drukken: tweedehandsuniformen-markt of gratis aanbieden, het verminderen van het                 
inschrijvingsgeld, een afbetalingsplan voor het kampgeld,... De jeugdverenigingen               
investeren hun eigen werkingsgeld om de drempel voor de kansengroepen te verlagen. Je                         
kan dus stellen dat de verenigingen hier eigenlijk aan verliezen. 

Uit de cijfers van het huidige subsidiereglement blijkt dat jeugdverenigingen amper                     
gebruik maken van de extra punten die toegekend worden voor leden met een beperking. De                             
oorzaak hiervan is te vinden in het feit dat het een te hoge drempel is om een attest aan te                                       
vragen bij de ouders.  

Er is nood aan het ondersteunen van de jeugdverenigingen die werken aan het betrekken                           
van kansengroepen in het jeugdwerk. Zo kunnen we streven naar jeugdwerk voor allen. 

Resultaten bevragingen 

In 2016 deed Laura Vroegrijk (stagiaire Sociaal Cultureel werk) een onderzoek naar de                         
kosten per jeugdvereniging. Dit is één van de resultaten. 
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De gemiddelde kosten voor de deelname voor één jaar aan een jeugdbeweging zijn                         
220,00 euro. Deze berekening dateert natuurlijk al van twee jaar geleden.                     
Jeugdbewegingen hebben allemaal een andere hoeveelheid activiteiten, een andere                 
manier van aanrekening van extra kosten,... Er zijn natuurlijk jeugdbewegingen die geen                       
uniform verplichten of verminderde kosten aanrekenen. Daardoor zijn deze resultaten                   
niet helemaal vrij van fouten. Het schept wel een idee van de kosten. 

Conclusies en aanbevelingen  

Voor de jeugdraad is het duidelijk dat er iets moet veranderen. Wij hebben zelf al een                               
aantal aanbevelingen opgesomd maar stellen wel voor om een grondig onderzoek uit te                         
voeren naar hoe we deze problematiek het best oplossen. 

● Aanpassing werkingssubsidie jeugd: Het toekennen van extra punten als ze                   
maatregelen nemen om kansengroepen toe te leiden. Onze voorstellen: 

○ Tweedehandsmarkt voor uniformen 
○ Afbetalingsplan voor kamp- en lidgelden 
○ Het aankopen van kampmateriaal zoals slaapzakken en matjes voor                 

diegenen die het niet kunnen betalen 
○ Het niet vragen van lidgeld 
○ … 

Deze initiatieven moeten op een handige en werkbare manier te bewijzen zijn in de                           
subsidieaanvraag.   

5 



 

 

● Er dient een platform te komen binnen de gemeente Essen waarop er kan worden                           
uitgewisseld over het wegnemen van drempels voor deze diverse doelgroep voor                     
deelname aan het verenigingsleven vanuit verschillende sectoren (jeugd, sport,                 
cultuur,...). Dit kan gaan over vormingen voor de jeugdwerkers, een uitgeschreven                     
stappenplan, bijstand van een medewerker ter plaatse ,... 

● Een betere samenwerking tussen de verschillende partners die werken voor en                     
met kansengroepen zou er toe bijdragen dat deze worden toegeleid tot het                       
jeugdwerk. Ocmw, ‘t Schakeltje, ‘t Kabaske, jeugdverenigingen, CLB, kind en gezin                     
en dergelijke zouden hun aanbod beter moeten kunnen bekend maken.  
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Aanbeveling 2: Ruimte 
voor jeugd  

Een jeugdcentrum zal ertoe bijdragen dat de jongeren 
kunnen groeien en experimenteren om zo competenties op te 
doen die ze in hun latere leven kunnen benutten.  

Resultaten bevragingen 

Fuiven is voor Essense jeugd geen onbelangrijk gegeven. De meest benutte Essense                       
fuifzalen zijn momenteel zaal Rex en het zaaltje van Den Block. De rex is té groot                               
waardoor ongezellig en onbetaalbaar voor een kleine low cost/low risk-fuif. Momenteel is                       
er slechts één jeugdbeweging die Zaal Rex jaarlijks gebruikt voor een fuif, namelijk chiro                           
Sloepi (Nieuwmoer). Daarnaast wordt de fuifzaal voornamelijk gebruikt voor schoolfuiven.                   
In het algemeen vindt de jeugd Zaal Rex eerder geschikt voor culturele evenementen, dan                           
voor het geven van een fuif. Café Den Block is dan weer te klein, te verouderd en we                                   
hebben vernomen dat de eigenaar het fuifzaaltje niet lang meer zal verhuren. Ook is er                             
een limiet op het aantal feestjes dat er per jaar in het zaaltje mag gegeven worden.  
Jeugdverenigingen lopen vast in het zoeken naar een geschikte fuifzaal in Essen.                       
Daarnaast is de jeugd (breder dan enkel jeugdverenigingen) meer dan enkel fuiven. Jeugd                         
is ook experimenteren, uitleven, kansen benutten, initiatief nemen, enzovoort. Er is dus                       
duidelijk nood aan iets nieuws!  

Daarom stellen wij voor: een jeugdcentrum. Geen jeugdhuis, dus niet gebonden aan een                         
jeugdhuiswerking, maar wel een ruimte vanuit de gemeente die gebruikt kan worden                       
voor: fuiven, workshops, een bonte avond, tentoonstellingen, optredens van plaatselijke                   
bands, eetfestijnen, speelpleinactiviteiten, teambuilding, etc. Kortom een ruimte waar                 
onze jeugd ongeremd kan experimenteren. Dit alles laagdrempelig en goedkoop, met                     
aandacht voor het milieu (herbruikbare bekers, (geluids)isolatie, …). 
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Conclusies en aanbevelingen   

● WAT: kleine compacte ruimte (50 - 300 personen) voor: fuiven, workshops, een                       
bonte avond, tentoonstellingen, optredens van plaatselijke bands, eetfestijnen,               
speelpleinactiviteiten, teambuilding, etc. Kortom een ruimte waar onze jeugd                 
ongeremd kan experimenteren.  

● DOOR: organisatie vanuit de gemeente, samen gedragen door de jeugd                   
(sterkhouders) 

● HOE: zaal met compartementering (zodat verschillende soorten evenementen               
mogelijk zijn), tap aanwezig, sleuteldragers, online reserveren, … Sleutelwoorden:                 
laagdrempelig en goedkoop.  

● WIE: voorrangsregeling voor jeugd, jeugdverenigingen,... Andere doelgroepen ook               
toegestaan, maar jeugd steeds voorrang. 
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Aanbeveling 3: Behoud 
ondersteuning jeugdwerk  

 De oud papier ophaling zorgt voor 4 jeugdvereniging voor 
broodnodige inkomsten. Als deze komen te vervallen moeten 
er andere inkomsten tegenover komen te staan.  

De jeugdverenigingen worden goed ondersteund door het gemeentebestuur. Zo zijn er                     
heel wat subsidies waar ze gebruik van kunnen maken voor de onderhoud en bouw van                             
hun lokalen en is er de werkingssubsidie.De jeugdverenigingen komen vooral helpen op                       
een aantal gemeentelijke evenementen (‘t Park zomert, geboortebos, Ronde van Essen,...)                     
omdat ze dat fijn vinden en niet perse voor die enkele subsidiepunten.  

Naast financiële ondersteuning is er ook logistieke ondersteuning in de vorm van                       
kampvervoer, het maaien van de terreinen, de uitleendienst van feestmaterialen, de                     
uitleendienst van audiovisuele materialen, de sport-en spelkoffer en 2 keer per jaar                       
kunnen ze het grof vuil uit hun lokalen gratis laten ophalen. Door in de examenperiodes                             
een activiteit te organiseren ism de cultuurdienst (toneel) en sportdienst (spring eruit)                       
ontlasten we de studerende jeugd (minder begeleiding te voorzien en geen                     
voorbereiding)/ 

De gemeente zorgt voor voor extra inkomsten of prijzen door de verenigingen te vragen                           
voor de mede-organisatie van de nieuwjaarsreceptie, de verkeersborden te laten wassen,                     
deel te nemen aan ‘duurzaam op kamp’, ... 

Inhoudelijk zorgt de gemeente ervoor dat ze regelmatig de kans krijgen om vormingen te                           
volgen (EHBO, fuifcongres,...). Ook is er op de jeugddienst ook altijd een luisterend oor. 

Resultaten bevragingen 

Vier jeugdverenigingen halen al jarenlang maandelijks het oud papier op in hun wijk. KLJ                           
Hoek verdiende hiermee in 2017 1570 euro; Scouts Heikant 5404,80 euro; Chiro JOHO en                           
Chiro Klavertje vier verdienen samen 4671,20 euro. In totaal is dit een som van 11 646                               
euro.  
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Vanaf 2019 wordt deze ophaling overgedragen naar IGEAN en verliezen deze vier                       
jeugdverenigingen dus een grote bron van inkomsten. Scouts Heikant en KLJ hoek zijn nog                           
volop hun lokalen aan het afbetalen (doorgeeflening gemeentebestuur) en bij de                     
financiële berekening is rekening gehouden met deze inkomsten.  

De oud papier ophaling is ook een vorm van maatschappelijk engagement bij de                         
jeugdleiders. Ze krijgen een ruimere verantwoordelijkheidszin (putje winter zaterdag aan                   
de slag!) en leveren bij aan een duurzamere wereld. Alternatieven zijn dus liefst ook met                             
een maatschappelijk relevante inslag.  

Conclusies en aanbevelingen  

De jeugdverenigingen zijn bereid te werken voor hun geld. Vraag aan de gemeente is om                             
andere inkomsten te creëren of te faciliteren. De andere jeugdverenigingen gaan hierover                       
niet moeilijk doen aangezien zij nooit gebruik hebben gemaakt van deze mogelijkheid,                       
zolang het in verhouding staat tot de geleverde arbeid en de jaarinkomsten die ze anders                             
van de oud papier ophaling hadden.  

● Overleg met de betrokken verenigingen (zowel jeugd als andere) om te                     
brainstormen over mogelijke oplossingen.  

● Alternatieven uitwerken door de gemeente: voorrang krijgen op de                 
tapopbrengsten van bepaalde gemeente-activiteiten (nieuwjaarsreceptie,...),         
onderhouden van de buurt, speeltoestellen wassen.  

● Tot slot kan de vergoeding van het oud papier systematisch worden afgebouwd.                       
Bijvoorbeeld het eerste jaar na de stop ontvangen ze nog 100% van de inkomsten                           
die ze gemiddeld verdienden, een paar jaar later ontvangen ze nog 75%                       
enzoverder. Op die manier krijgen de jeugdverenigingen de tijd om zelf op zoek te                           
gaan naar alternatieven en niet meteen een groot verlies lijden. Voor de                       
tussenkomst voor buitengemeentelijk zwembadgebruik is er geen afbouwscenario               
voorzien.   

● Alternatieven inkomsten gefaciliteerd door de gemeente: Via hogere overheden,                 
publieke private sector, intercommunales, bedrijven, …   
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Aanbeveling 4: Mobiele 
jongeren  

Fietsen is een van de weinige betaalbare alternatieven voor 
jongeren om zich te verplaatsen in een landelijke 
uitgestrekte gemeente als Essen.  

 

 

Resultaten bevragingen 

Uit de afgelopen algemene vergaderingen van de jeugdraad blijkt dat de jeugd veel                         
aandacht heeft voor mobiliteit van, in en naar Essen.  

Zo kwam het belang van goede fietspaden elke vergadering opnieuw naar boven. Dat is                           
niet verwonderlijk, omdat fietsen nu eenmaal één van de weinige betaalbare manieren is                         
voor jongeren. Als voorbeeld werd aangehaald dat het veiliger zou zijn als er een fietspad                             
langs de Kalmthoutsesteenweg komt tussen Wildert en Essen-Centrum. Vanuit duurzaam                   
oogpunt, kunnen wij alleen maar aanmoedigen dat mensen veel en veilig kunnen fietsen                         
in Essen. 

Verder werd er ook gepraat over het parkeerbeleid in Essen. Volgens de jongeren zou                           
het beter zijn als het Heuvelplein niet meer als parking gebruikt wordt. Op die manier zou                               
het een ideale ontmoetingsruimte kunnen worden. Om dit te bereiken moeten er                       
alternatieven gezocht worden voor de ‘verloren’ parkeerplaatsen en moeten mensen                   
gestimuleerd worden om minder de auto te nemen. Zo kan bijvoorbeeld het personeel                         
van het gemeentehuis aangemoedigd worden om met de fiets te komen werken. Ook is                           
dit, vanuit duurzaam en gezondheid oogpunt, zeker aan te raden.  

Wanneer er gesproken werd over openbaar vervoer, kwamen er heel wat opmerkingen                       
over zaken die anders zouden moeten/kunnen: een bus van Essen naar Wuustwezel en                         
Brasschaat, bussen tussen de wijken, meer dan 1 trein per uur aan het station van                             
Wildert, latere treinen… Het komt erop neer dat de Essense jeugd niet tevreden is over de                               
huidige trein- en busverbindingen. Daarnaast kwam er ook naar boven dat een                       
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herinrichting van de stationsomgeving (meer parkeerplaatsen, meer en beter bewaakte                   
fietsenstlling (ook voor bakfietsen, brommers,...), nieuwe tunnel/brug naar sporen 2&3                   
(rolstoel en buggyvriendelijk).  

Over de feestbussen met oud op nieuw is de jeugd dan weer wel heel tevreden. Het                               
feestkonvooi daarentegen is geflopt in Essen. De jeugd zou in plaats daarvan graag                         
gebruik willen maken van goedkope taxi’s. 

Tijdens de algemene vergaderingen kwam ook verkeersveiligheid naar boven. De jeugd                     
is tevreden over de fluo actie. Verder kan er nog extra op veiligheid ingezet worden door                               
rond scholen en jeugdbewegingslokalen autovrije zones te maken. Om de veiligheid te                       
garanderen zouden bovendien de fietspaden beter gestrooid mogen worden met                   
winterweer en zou er meer straatverlichting mogen zijn (in o.a. het bos).  

Conclusies en aanbevelingen 

● De gemeente moet inzetten op andere vormen van mobiliteit dan de                     
niet-duurzame gemotoriseerde voertuigen. Elektrische wagens en fietsen delen is                 
alvast een goed begin, maar blijvend investeren in goede fiets- en                     
wandelinfrastructuur is een must. Daarvoor is vaak een lange termijn visie                     
noodzakelijk zodat kleine belangrijke trage wegen niet worden vergeten.  

● De jeugdverenigingen en jongeren (via scholen?) moeten actiever betrokken                 
worden om hier rond inspraak te kunnen geven.  

● Maak van de weinige pleinen in Essen terug pleinen voor de mensen in plaats van                             
parking voor de auto’s. Dit vergt politieke moed maar rendeert op lange termijn                         
altijd voor koning mens.   

● De gemeente moet druk blijven zetten op de Vlaamse vervoersmaatschappij De                     
Lijn en de Belgische spoorwegen om in te blijven zetten op goede en betaalbare                           
verbindingen van het openbaar vervoer. Enkel op die manier zullen mensen                     
grijpen naar deze alternatieven en laten ze de auto thuis.  

● Fietsstraten (ganse breedte voor fietsers, voertuigen mogen niet voorbij steken,...)                   
in de schoolomgevingen (Kloosterstraat, Hofstraat, Maststraat) moeten             
geïmplementeerd worden.  
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Aanbeveling 5: 
Ondersteuning bij 
Evenementen  

In Essen kunnen ze goed feesten!  

 

In Essen worden veel evenementen georganiseerd door zowel de gemeente, vzw Kobie als                         
de verenigingen en vzw’s (Dewaffere, Azimuth, Essen Events, ….).  

Vzw Kobie vervult een zeer goede rol hierin door groepen te programmeren die voor                           
andere evenementorganisatoren een te groot financieel risico inhouden. Ze gaan niet in                       
concurrentie met het huidige evenementenlandschap in Essen. Toch verbaasd het de                     
jeugdraad dat het specifieke aanbod voor jongeren toch niet altijd uitverkocht geraakt of                         
soms zelfs flopt. De jeugdraad vraagt te blijven investeren in een aanbod voor jongeren.  

Jongeren beseffen dat de prijzen voor tickets voor dergelijke optredens zo worden                       
bepaald. Heel veel jongeren sparen voor een zomer vol festivals. Best is om dus geen                             
groepen te programmeren die op de grote festivals geprogrammeerd staan, de prijs laag                         
te houden en in overleg te gaan met jongeren over de te programmeren groepen.  

Conclusies en aanbevelingen  

Vzw Kobie moet blijven inzetten op de programmatie van bands die voor jongeren                         
interessant zijn. Er moet een verminderd jongerentarief worden doorgevoerd voor alle                     
activiteiten van vzw Kobie.  

De gemeente moet inzetten op het ondersteunen van verenigingen en vzw’s om van                         
Essen een bruisende en levendige gemeente te houden door: 

● een goed draaiende gratis uitleendienst: 
○ Stevig, kwaliteitsvol en voldoende feestmaterialen  
○ Een goed draaiende uitleendienst met voldoende personeel om de netheid                   

en volledigheid van de materialen telkens te kunnen controleren  
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○ Goed reglement met duidelijke afspraken in over de gevolgen van kapot                     
materiaal (en de bewijslast daarvan = gecontroleerde levering & afhaling)  

○ Betere openingsuren (weekends en avonden) voor de uitleendienst               
audiovisuele en sport & spelmaterialen.  

● Ondersteunen in het promotie voeren van hun evenement en het aanbod                     
moderniseren (inzetten op digitale promotie - verduurzamen). Afbouw               
aanplakzuilen in ruil voor meer ondersteuning bij digitale promotie.  

● Administratieve vereenvoudiging voor het organiseren van een evenement door                 
alle wetgeving van hogerhand (rond hoofdzakelijk veiligheid) op een duidelijke en                     
haalbare manier te vertalen voor Essense verenigingen.  

Een idee kan zijn om te werken met een subsidie rond veiligheid dat de organisatoren                             
enkel kunnen verkrijgen als ze inzetten op veiligheid (principe Feestwijzer: bv. INZET:                       
herbruikbare bekers, verhouding alcoholische en niet-alcoholische dranken, propere               
materialen terugbrengen, inzetten op non-alcoholbeleid voor - 16 jarigen,... BELONING:                   
subsidie voor security, keuring tijdelijke stroomvoorziening, gratis afvalcontainers,... )  
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Samenvatting 
De jeugdraad kan zijn rol als officieel adviesorgaan enkel vervullen als ze ook effectief 
door de politiekers wordt geconsulteerd bij een verscheidenheid aan thema’s. Enkel het 
verplichte nummertje ‘advies vragen’ nav. het meerjarenplan zou doodzonde zijn. De 
jeugdraad is misschien niet representatief samengesteld, maar kan wel als katalysator 
werken om de inspraak rond specifieke onderwerpen breed te vertalen. Zij kennen ‘de 
individuele jongeren’ hun mening of weten hen te bereiken.  

Hieronder volgt een korte samenvatting per aanbeveling die doorheen het memorandum 
zijn besproken. 

 

AANBEVELING 1: Jeugdwerk voor 
allen 
● Aanpassing werkingssubsidie jeugd: Het toekennen van extra punten als ze                   

maatregelen nemen om kansengroepen toe te leiden.  
● Er dient een platform te komen binnen de gemeente Essen waarop er kan worden                           

uitgewisseld over het wegnemen van drempels voor deze diverse doelgroep voor                     
deelname aan het verenigingsleven vanuit verschillende sectoren (jeugd, sport,                 
cultuur,...).  

● Een betere samenwerking tussen de verschillende partners die werken voor en                     
met kansengroepen zou er toe bijdragen dat deze worden toegeleid tot het                       
jeugdwerk.  

 

AANBEVELING 2: RUIMTE VOOR 
JEUGD  

Fuiven is voor Essense jeugd geen onbelangrijk gegeven. Onder andere Essense                     
Jeugdverenigingen lopen momenteel vast in het zoeken naar een geschikte fuifzaal in                       
Essen. Daarnaast is de jeugd meer dan enkel fuiven. Jeugd is ook experimenteren,                         
uitleven, kansen benutten, initiatief nemen, enzovoort. Er is duidelijk nood aan iets                       
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nieuws! 
Daarom stellen wij voor: een jeugdcentrum: 

● WAT: kleine compacte ruimte (50 - 300 personen) voor: fuiven, workshops, een                       
bonte avond, tentoonstellingen, optredens van plaatselijke bands, eetfestijnen,               
speelpleinactiviteiten, teambuilding, etc. Kortom een ruimte waar onze jeugd                 
ongeremd kan experimenteren.  

● DOOR: organisatie vanuit de gemeente, samen gedragen door de jeugd                   
(sterkhouders) 

● HOE: zaal met compartementering (zodat verschillende soorten evenementen               
mogelijk zijn), tap aanwezig, sleuteldragers, online reserveren, … Sleutelwoorden:                 
laagdrempelig en goedkoop.  

● WIE: voorrangsregeling voor jeugd, jeugdverenigingen,... Andere doelgroepen ook               
toegestaan, maar jeugd steeds voorrang. 

 

AANBEVELING 3: Behoud 
ondersteuning jeugdwerk 

Eind 2019 vallen voor vier jeugdverenigingen een grote bron van inkomsten weg. Doordat                         
ze geen oud papier meer kunnen ophalen, zijn ze op zoek naar een alternatief. De                             
Essense jeugdverenigingen zijn bereid te werken voor hun inkomsten en vragen aan de                         
gemeente om andere inkomsten te creëren of te faciliteren. 

 

AANBEVELING 4: mobiele 
jongeren 

Een goed mobiliteitsbeleid behelst een lange termijn visie en dus politieke moed. Pleinen                         
terug pleinen (en geen parking) maken, 1-richtingsstraten en fietsstraten in                   
schoolomgevingen zijn maar enkele gewaagde ideeën die renderen voor koning mens. 

Jongeren zijn een kwetsbare doelgroep op vlak van mobiliteit. Inzetten om goede                       
fietspaden en betaalbaar openbaar vervoer (behartigen!) is een must om hen de kans te                           
geven Essen en omstreken veilig te ontdekken. Dit is een zeer geschikt thema om inspraak                             
rond te organiseren bij de jongeren zelf!  
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AANBEVELING 5: Ondersteuning 
bij evenementen  

Het nieuwe bestuur moet blijven inzetten op het organiseren van evenementen, via vzw                         
Kobie zonder in het vaarwater te komen van de verenigingen, weliswaar met invoer van                           
een jongerentarief en aandacht voor publiekstrekkers voor jongeren.  

De kaart voor de verenigingen die evenementen organiseren moet voluit getrokken                     
worden door in te zetten op een volwaardige uitleendienst, met uitbreiding van                       
materialen en personeel om alles goed op te volgen en betere openingsuren. Om de                           
ecologische voetafdruk door de organisatie van evenementen te verkleinen moet het                     
nieuwe bestuur stimuleren om herbruikbare bekers te gebruiken en meer ondersteunen                     
bij digitale promotie.  

 

 

Dankwoord 
Vele mensen hebben meegeholpen aan de totstandkoming van dit memorandum. Wij                     
maken graag van de gelegenheid gebruik om hen te bedanken voor hun hulp en inzet. 

Eerst en vooral bedanken wij graag jeugddienst Essen voor hun uitstekende                     
begeleiding tijdens het opstellen van dit memorandum. Hun inzicht en deskundige                     
kennis hebben een duidelijke meerwaarde betekent. 
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Verder bedanken wij ook alle leden van de jeugdraad en jeugdverenigingen Chiro                       
Klavertje 4, Chiro Onze-Lieve-Vrouw, Chiro Joho, Chiro Happy Dorp, KSA                   
Heidebloempje, KLJ Wildert, KLJ Hoek, Jeugd Rode Kruis, EJA, Scouts en Gidsen Heikant                         
en Scouts Centrum om mee na te denken over de inhoud van ons memorandum en                             
voor hun kritische vragen en bedenkingen. 
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